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رهبر انقلاب در دیدار با فرماندهان 
نیروی دریایی ارتش: 

مشکل تمدید تحریم ها 
ناشی از عجله در برجام بود

رهبر انقلاب اسلامی حضور قدرتمند نیروی دریایی 
در آبهــای آزاد را موجب افزایش قــدرت و توانایی 
کشــور خواندند و فرمودند: عمق حضور در آبهای 

آزاد باید افزایش یابد.
حضرت آیــت الله خامنــه ای فرمانــده معظم کل 
قــوا ظهر امــروز )یکشــنبه( در دیــدار فرماندهان 
و مســئولان نیــروی دریایــی ارتش، پیشــرفتها و 
توانایی هــای نیروی دریایی در ابعاد مختلف نیروی 
انســانی، فرماندهی و فنی را ستودنی و قابل توجه 
خواندند و با تأکید بر »اهمیت به ســرانجام رساندن 
برنامه ها« و »اســتحکام و پرهیز از شــتابزدگی در 
کارها«، خاطرنشــان کردند: لازمه بر طرف کردن 
کمبودها، »همت بلند« و »تسلیم نشدن در مقابل 

محدودیتها« است.
در این دیدار که به مناسبت ۷ آذر روز نیروی دریایی 
برگزار شــد، حضرت آیــت الله خامنه ای با اشــاره 
به اهمیــت صنعت دریانوردی در پیشــرفت برخی 
کشــورها، افزودنــد: کشــور ما از مرزهای وســیع 
دریایــی و همچنین ســابقه طولانــی در دریانوری 
برخــوردار اســت، بنابراین قــدرت و توانایی نیروی 
دریایی جمهوری اسلامی باید در »شأن و تراز نظام 

اسلامی و تاریخ این کشور« باشد.
رهبر انقلاب اسلامی حضور قدرتمند نیروی دریایی 
در آبهــای آزاد را موجب افزایش قــدرت و توانایی 
کشور خواندند و گفتند: عمق حضور در آبهای آزاد 

باید افزایش یابد.
ایشــان در ادامه بر لزوم پیگیــری برنامه ها و کارها 
تا حصول نتیجه و به ســرانجام رســاندن آنها تأکید 
و خاطرنشــان کردند: ناتمام ماندن کارها، ســؤال 
و اشــکال ایجاد می کنــد و متأســفانه اکنون این 
وضعیت در بعضی از بخشهای مختلف کشور دیده 
می شود که از جمله این مسائل موضوع حقوقهای 
نجومی است و این موضوع از مسائل مهمی است 
که نتیجه رســیدگی به آن برای مردم روشن نشد و 

سؤالات در ذهن مردم باقی ماند.
لــزوم »رعایــت اســتحکام و پرهیــز از عجلــه و 
بی ملاحظگی در کارها« نکته مهم دیگری بود که 
رهبر انقلاب بر آن تأکید و خاطرنشــان کردند: هر 
کاری را از ابتدا باید با استحکام آغاز کرد، زیرا عجله 
در کارها، مشکل ایجاد می کند که متأسفانه در این 

زمینه نیز نمونه هایی وجود دارد.
حضــرت آیت الله خامنه ای با اشــاره بــه قضایای 
مذاکرات هســته ای، افزودنــد: در این مذاکرات 
بحثهــای فراوانی راجع به تحریمها شــد اما اکنون 
در کنگره امریکا، مســئله تمدید تحریمها را مطرح 
می کنند و مدعی هســتند که اینها، تحریم نیست، 

بلکه تمدید است!
رهبر انقلاب اســلامی خاطرنشان کردند: "شروع 
کردن یک تحریم" با "دوباره شــروع کردن آن پس 
از پایــان زمانــش" فرقی نمی کند و ایــن دومی نیز 
 تحریم و نقض تعهدات قبلی از ســوی طرف مقابل 

است.
ایشــان بــروز این مشــکلات را ناشــی از عجله در 
انجــام کار خواندند و افزودنــد: وقتی عجله داریم 
کــه کار را زودتــر تمام کنیــم و به جایی برســانیم، 
از جزئیــات غفلــت می کنیــم و گاهــی غفلــت از 
یــک امر جزیــی، موجب ایجــاد رخنــه و نقطه ی 
ســلبی در آن کار می شــود، بنابرایــن بایــد مراقب 
 بود کــه کارها متین، محکم و با شــتاب مناســب 

انجام شود.

جوسازی در پرونده فیش های نجومی
دادستان دیوان محاسبات انفصال خدمت طیب نیا و نوبخت را تکذیب کرد

جواد کریمی قدوســی بار دیگر با خبرهایش از پشت پرده سیاست خبرساز شد. 
ایــن نماینده مجلس امروز در مصاحبــه با خبرگزاری مهر در ادعایی عجیب از 
رای دیوان محاسبات به انفصال از خدمت علی طیب نیا وزیر اقتصاد و محمد 
باقر نوبخت رئیس ســازمان برنامه و بودجه در پرونده حقوق های نجومی خبر 
داد. رأیی که البته به گفته کریمی قدوســی با لابی گری های بســیار از جمله 
دخالت علی لاریجانی، اجرا نشد. اما ساعتی نگذشته بود که این خبر از سوی 
یک عضو کمیســیون اصل نود و شخص دادســتان دیوان محاسبات تکذیب 
شــد. فیاض شجاعی دادســتان دیوان محاســبات با کذب خواندن این ادعا 
گفت اساسا تاکنون گزارشی درخصوص این دو نفر به دادسرا نرسیده است که 
بخواهد بررســی شود! ســازمان برنامه و بودجه نیز با رد ادعای نماینده مشهد 
درباره رای دیوان محاســبات مبنی بر انفصال از خدمت رییس این سازمان و 
وزیــر امور اقتصادی و دارایی تاکید کرد : این ســازمان حق پیگیری قانونی و 
قضایی موضوع را در عالی ترین مراجع قضایی کشور، برخود محفوظ می داند.

لاریجانی لابی کرد، حکم دیوان محاسبات اجرا نشد!
جواد کریمی قدوســی در مصاحبه با مهر با انتقاد از عدم بررســی پرونده های 
حقوق های نجومی در کمیســیون اصل نود گفت: دیوان محاســبات هم در 
پرونده حقوق های نجومی قصور داشــته است، طبق گزارش سخنگوی قوه 
قضائیه، دولت و دیوان محاسبات پرونده ای را در خصوص حقوق های نجومی 
به قوه قضائیه ارجاع نداده اند البته چون دیوان محاســبات دادستانی دارد می 

تواند محکمه تشکیل دهد اما این کار انجام نشد.

نماینده مردم مشــهد در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: دیوان محاسبات 
در یک مورد نسبت به آقای نوبخت و طیب نیا اقدام کرده بودند و حکم سنگین 
انفصال از خدمت برای این دو نفر صادر شــده بود اما لابی های پشت صحنه 
فشــار زیادی را به دادســتان دیوان و صادر کننده رای وارد کرده بودند حتی از 
طــرف آقای لاریجانی هــم رایزنی هایی صورت گرفته بود  تــا این رای تعدیل 
شــود، این یک فاجعه اســت. وی گفت: در پرونده حقوق های نجومی این دو 
نفر محکوم شدند اما رای سنگین انفصال از خدمت برای این دو نفر اجرا نشد.

گزارشی درمورد طیب نیا و نوبخت به دیوان نرسیده است
ساعتی بعد بهرام پارسایی عضو کمیسیون اصل 90 با اشاره به خبر های شنیده 
شــده مبنی بر رای دیوان محاســبات به انفصال از خدمت نوبخت و طیب نیا، 
اظهار داشت: هفته گذشته در دیوان محاسبات نزد دادستان بودم حتی چنین 
موضوعی مطرح نشد. عضو کمیسیون اصل 90 مجلس شورای اسلامی گفت: 
تاکنون چیزی در رابطه با انفصال از خدمت آقای نوبخت و طیب نیا نشنیده ام.
فیاض شجاعی، دادستان دیوان محاســبات مجلس شورای اسلامی نیز در 
گفت و گوی کوتاه با تابناک ضمن رد این خبر اظهار داشــت: قرار است بحث 
فیش های حقوقی توســط شــخص رئیس کل اطلاع رسانی شود و به همین 

منظور نیز نشست خبری در هفته آینده داشته باشند.
دادســتان دیوان محاســبات گفت: درباره این موضوع باید بگویم، این خبر از 
اساس تکذیب می شود و چنین چیز صحت نداشته است. تا کنون اتفاقی مبنی 
بر اینکه تخلفی رخ داده باشد و بعد از رایزنی اعلام کنند که موضوع را رسیدگی 

نکنید، به هیچ عنوان درســت نیســت. وی گفت: دادستانی می تواند مستقل 
کار دادرسی را انجام دهد و هیچ نهاد دیگری نمی تواند در این زمینه ورود کند. 
اساسا گزارشی در خصوص این دو فرد یعنی نوبخت، سخنگوی دولت و طیب 

نیا وزیر اقتصاد به دادسرا نیامده است.
شجاعی ادامه داد: فرایند رسیدگی به پرونده ها این گونه است که ابتدا گزارش 
به دادسرا می رســد و در دادسرا به موضوعات رسیدگی می شود؛ بنابراین اگر 
بخواهند، فشاری نیز وارد کنند، باید فشار بر دادسرا باشد تا دادستان را از ادعا و 
کیفرخواست منصرف کنند؛ اما اصلا چنین چیزی نبوده، چون هیچ گزارشی از 
این دو فرد به دادسرا نیامده تا منجر به تشکیل پرونده یا انفصال از خدمت شود.

حق شکایت از کریمی قدوسی را محفوظ می دانیم
روابط عمومی ســازمان برنامه و بودجه کشــور هم در نامه ای به جواد کریمی 
قدوسی نماینده مشــهد آورده است: پیرو انتشار مطلبی به نقل از جنابعالی در 
رسانه های کشــور با عنوان »رای دیوان محاسبات انفصال از خدمت نوبخت 
و طیب نیا«، ضمن اشــاره به تکذیب صریح این ادعا از ســوی دادستان دیوان 
محاســبات مجلس شورای اسلامی و با توجه به ســبقه جناب عالی به عنوان 
فــردی اصولگرا، انتظار دارد در اولین فرصت، نســبت به تکذیب این ادعا و یا 

انتشار مستندات خود، اقدام کنید.
این ســازمان در ادامه نامه خود تاکید کرده اســت: بدیهی اســت، در غیر این 
صورت، این ســازمان حق پیگیری قانونــی و قضایی موضوع را در عالی ترین 

مراجع قضائی کشور، برخود محفوظ می داند.

وزارتارشادبابودجهکمتر،بیشترازسایرنهادهاموردمؤاخذهقرارمیگیرد
آیت الله هاشــمی رفســنجانی صبح امروز در دیدار صالحی امیری، وزیر جدید فرهنگ و ارشاد اســلامی به همراه معاونان این وزارت خانه، با بیان اینکه دستگاه های متعددی در کشور وجود دارند که با بودجه های سنگین، متولی 
امور فرهنگی و تبلیغی هســتند، اظهار داشــت: در شــرایطی که این دستگاه های فرهنگی تبلیغاتی، کمتر مورد مؤاخذه و ســؤال قرار می گیرند و در قبال مسائل فرهنگی پاسخگو نیستند، ولی وزارت ارشاد با بودجه کمتر، همواره 
مورد مطالبه و مؤاخذه قرار می گیرد و انتظارات از آن بالاســت و باید پاســخگو باشــد. هاشــمی رفســنجانی با اشاره به اینکه وزارت ارشــاد به دلیل تنوع دیدگاه ها، همواره مورد تهاجم بوده اســت، گفت: علت این امر، ماهیت این 
وزارت خانه اســت که همیشــه با فرهنگ کشــور سروکار داشته و دارد. وی به مقوله فیلم و موسیقی به عنوان یکی از مصادیق اشاره کرد و گفت: در حالی که در سایر دســتگاه های فرهنگی، تبلیغاتی از جمله صداوسیما موسیقی و 
فیلم های زیادی تولید و پخش می شــود، ولی حساســیت نســبت به این دستگاه ها و سازمان ها کم است، اما در مورد تولیدات مربوط به وزارت ارشاد که به بخش دولتی مربوط می شود، حساسیت ها، انتقادات و مطالبه گری بسیار 
زیاد اســت و بعضاً وزیر مورد مؤاخذه و ســؤال قرار می گیرد. هاشــمی رفسنجانی با تشکر از خدمات جنتی، خطاب به وزیر فرهنگ و ارشاد اســلامی گفت: با پشتوانه رأی خوبی که از مجلس به دست آوردید، امیدوارم تا پایان دوره 

دولت، در جوی آرام و مناســب، منشاء خدمات مفیدی برای کشور باشید.

سیاسی
1395 مــاه  آذر   7 یکشــنبه 

واکنش روز

هیچ استیضاحی در دستور کار مجلس نیست
روز گذشــته برخی نمایندگان مجلس از تهیه طرح اســتیضاح وزیر راه خبر دادند. این نمایندگان با انتقاد از عملکرد و 
برخورد وزیر راه با حادثه تصادف دو قطار مسافربری از عباس آخوندی خواسته بودند که یا استعفا دهد یا او را استیضاح 

خواهند کرد. به گفته آن ها تا عصر دیروز تعداد امضاهای طرح استیضاح وزیر راه از 50 امضا گذشته بود. 
اما این خبر امروز از ســوی سخنگوی هیأت رئیســه مجلس تکذیب شد. بهروز نعمتی در گفت وگو با ایسنا، با تأکید بر 
اینکه هیچ اســتیضاحی در دســتور کار مجلس نیست، گفت: طرح موضوع جمع آوری امضا برای استیضاح وزیر راه 
مساله حاشیه ای است که برخی ها مطرح می کنند چون مجلس این هفته جلسه ای نداشته که بخواهد در آن موضوع 

استیضاح مطرح شود. نعمتی با تأکید بر اینکه استیضاح حقق نمایندگان است، گفت: نمایندگان می توانند هر وزیری را که بخواهند استیضاح کنند 
اما با توجه به تعطیلات مجلس در هفته جاری و حضور نمایندگان در حوزه های انتخابیه تا این لحظه هیچ اســتیضاحی در دســتور کار مجلس قرار 
نگرفته است. لذا اینکه برخی می گویند 50 یا 30 امضا برای استیضاج وزیر راه جمع شده همه امضاهای تلفنی است و موضوع رسمی وجود ندارد.

وی ادامه داد: اگر قرار بر استیضاح وزیری باشد باید تقاضاکنندگان استیضاح را به هیأت رئیسه ارائه دهند اما در این هفته جلسه ای برگزار نشده که 
هیأت رئیسه بخواهد این تقاضا را بررسی کند ولو اینکه چنین تقاضایی نیز ارائه نشده است. به همین دلیل اینها همه حرف های تلفنی و حاشیه ای است.
ســخنگوی هیأت رئیســه مجلس در پایان، گفت: معمولًا بعد از بروز اتفاقات مهمی همچون حادثه برخورد دو قطار در سمنان مجلس به بررسی آن 

حادثه می پردازد. لذا این احتمال وجود دارد که هفته آینده در جلسه ای با حضور وزیر راه این موضوع مورد بررسی قرار گیرد.

سوژه روز

مگر ثروت دو وزیر چقدر است که هنوز نتوانسته اند لیست آن ها را تهیه کنند؟
حمید رسایی نماینده سابق مجلس در نامه ای به حسن روحانی از او درخصوص عدم ارائه لیست اموال دو وزیر کابینه اش 
ســوال پرسید. رسایی در این نامه نوشت: مستحضرید که مطابق 142قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران: »دارایی 
رهبر، رییس جمهور، معاونان رییس جمهور، وزیران و همسر و فرزندان آنان قبل و بعد از خدمت، توسط رییس قوه قضاییه 
رســیدگی می شــود که بر خلاف حق، افزایش نیافته باشد.« علی رغم صراحت این اصل قانون اساسی، معاون اول قوه 
قضائیه تاکنون چندین بار – از جمله امروز – اعلام کرده است که علی رغم گذشت بیش از سه سال از عمر دولت یازدهم، 
دو تن از وزرای دولت تدبیر و امید از ارائه لیست اموالشان خودداری می کنند! وی در ادامه با بیان اینکه برای ملت ایران 

سئوال است که مگر ثروت دو وزیر محترم، چقدر است که در طول سه سال گذشته، نتوانسته اند لیست آنها را تهیه و به قوه قضائیه ارائه دهند، تاکید کرده 
است: این دو وزیر چرا از ارائه محرمانه لیست اموال خود به قوه قضائیه واهمه دارند؟ اساسا برای مردم سئوال شده که این دو، مسئولیت کدام وزارتخانه 
ها را بع عهده دارند که سرشان اینقدر شلوغ است حتی نمی توانند لیست اموالشان را در یک ورقه A4 بنویسند؟!  رسایی در پایان افزوده است: اکنون با 
توجه به اینکه حضرتعالی سینه سپر کرده اید که مسئول اجرای قانون اساسی هستید و اعلام کرده اید که تمام توان خود را برای اجرای آن به کار خواهید 
گرفت، حتی اگر خوشایند کسی نباشد، برای مردم این شبهه به وجود آمده که آیا رئیس جمهور محترم توان و قدرت کافی برای الزام وزرای تحت امر خود 
را ندارد تا آنها را ملزم به ارائه لیست اموالشان نماید و این اصل قانون اساسی اجرا شود؟ یا اساسا حضرتعالی این اصول قانون اساسی را مهم تلقی نمی کنید 

بلکه مواردی مثل لغو قانونی یک سخنرانی به دستور دادستان مشهد برایتان مهم است تا جایی که آن را مایه شرمساری می دانید؟

دیوان عالی درباره بابک زنجانی حکمی نداده
محسنی  اژه ای: به زودی گزارش لغو سخنرانی در مشهد تکمیل می شود

معــاون اول قوه قضاییه حجت الاســلام والمســلمین محســنی اژه ای در 
حاشیه مراســم تحلیف کارآموزان قضایی در پاســخ به سوالی درباره حادثه 
برخورد دو قطار مســافربری در ســمنان گفت: ٣ نفر در این رابطه بازداشت 
هستند، البته اگر کسانی مقصر شناخته شوند با آنها نیز برخورد خواهد شد. 

نکته مهم این اســت که کار زود انجام شــود تا ما شاهد مرور زمان نباشیم.
محســنی اژه ای درباره خبر منتشره در روز گذشــته مبنی بر لغو حکم اعدام 
زنجانــی گفت: این موضوع را معاون دیوان عالی رســما تکذیب کرد، البته 
هنوز پرونده منجر به صدور حکم نشــده که اگر این اتفاق بیفتد شما متوجه 

خواهید شد.
وی در پاســخ به ســوالی مبنی بر اینکه دســتور رســیدگی بــه موضوع لغو 
ســخنرانی نماینده مجلس در مشهد به شما ارجاع داده شده است؟ گفت: 

من در حال بررســی موضوع هســتم و به زودی گزارشم تکمیل می شود. از 
قــوه قضاییه در این رابطه گزارش ریز گرفتــه ام، از نیروی انتظامی، وزارت 
اطلاعات و اســتانداری گزارش مکتوب و شفاهی را گرفته ام و سئوالات و 

تحقیقات انجام شــده، و ان شاءلله به زودی به نتیجه می رسد.
معاون اول قوه قضاییه در پاســخ به این ســوال که نتیجه اتمام حجت شما در 
بحــث حقوق های نجومی با دولت به کجا رســید، گفت: قــوه قضاییه منتظر 
ماند و از طرف دولت هیچ پرونده ای به قوه ارجاع نشده و از طرفی هم از سوی 
دیوان محاسبات تا الان به عنوان اینکه کسی را متهم قلمداد کرده باشد اتفاقی 
نیفتاده، اما سازمان بازرسی به دادستان تهران گزارش داد، البته برخی هم از 
سازمان اطلاعات سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گزارشی به دادستان تهران 
داده شده و دادســتان تهران هم مشغول است و تعدادی از افرادی که در این 

پرونده ها اتهامی متوجه شان است در مقام احضار هستند.
وی درباره دو وزیری که هنوز لیست اموالشان را کامل نکرده اند گفت: آنها 

لیســت را داده اند اما ناقص است و باید این نواقص رفع شود.
محسنی اژه ای در خصوص شکایت دادستانی از یک نماینده مجلس گفت: 
برخــی از افــراد اگر صحبت های مجرمانه داشــته باشــند و جنبه عمومی 
داشــته باشــد دادســتانی می تواند آن را دنبال کند و قانون فرقی بین افراد 
در این زمینه نگذاشــته، اما نحوه احضارشــان ممکن اســت متفاوت باشد 
اصل رســیدگی به جرم فرقی ندارد چه کســی باشــد، در این زمینه چند نفر 
شــکایت خصوصی داشتند و دادســتان هم در دو مورد شکایت کرده که در 

مقام رسیدگی است.
وی دربــاره مصاحبه با شــبکه های ماهواره ای و منتســب بــا ضد انقلاب 
گفت: در سال های گذشته شــورای عالی امنیت ملی مصوبه ای را داشته 
و قبلا هم اعلام شــده و هرکسی که خلاف مصوبه عمل کند، تحت تعقیب 

قرار می گیرد.


